

Internationalt arbejdsgruppe d. 23.8.11

Deltagere: René Køhn, René Holmgren, Per Ernstsens, Jesper Lauritzen, Ivan Holck, Kjeld Sieljacks, Birthe Poulsen, Stig Badentorph, Ask Svejstrup

Afbud: Per Kragh

1. Opfølgning på sidste møde

Ivan, Per E, René H og Leif J var på PEP konference i Bruxelles i slutningen af maj.

Konferencen åbnede med de sædvanlige mange åbningstaler. En frygtelig masse ord uden indhold. Ikke overraskende synes repræsentanten fra den ene erhvervsforening ikke at der var plads til at have et socialt engagement. Repræsentanten for arbejderbevægelsen mente selvfølgelig det modsatte. Da DK skal have formandskabet næste gang skulle Leif holde en lille åbningstale. Det klarede han, trods nerver, meget godt. Der var 10 oplæg fra hver nationale gruppe. 10 den ene dag og 10 den næste. Norge og England lavede et skuespil. Vi – DK – lavede et powerpointshow om hvad man gjorde her i landet. En tjekkisk mand fortalte en historie om at han havde en storfamilie og blev nødt til at arbejde langt op i årene fordi han havde så mange børn.

Der var ca. 30 procent brugere. Det var svært at sige fordi det ikke fremgår på deltagerlisten, hvor folk kommer fra eller om de er ansatte eller brugere. Vi kunne godt tænke os at der var flere brugere.

Det var første gang, ifølge René, at der var tid nok til at lave det arbejde man skulle i arbejdsgrupperne. Det var førstedagen. Der skulle ligge et kortfattet referat på EAPNs hjemmeside.

Der er ros til indkvarteringen og underholdning.

Næste år har Danmark værsts-kabet. Der går rygter om at konferencen måske skal til DK. Folket vil gerne have konferencen til DK. Ask tror det giver ham mere arbejde, så han er mere tøvende.

2. FEANTSA

- generalforsamling

Vi diskuterer opstillingen af en dansk repræsentant i FEANTSA. Det er John, der sidder der nu og han ville sidste gang ikke afgive sin plads. Vi har ikke hørt noget fra John om hvorvidt han eller andre i SBH stiller op til bestyrelsesposten. På vores bestyrelsesmøde aftalte vi at Per K skulle stille op for SAND.

Per K har meddelt at han alligevel ikke vil stille op til FEANTSAs bestyrelse. Der overlader beslutningen om hvem SAND skal stille op til FEANTSAs bestyrelse til den internationale arbejdsgruppe. Vi diskuterer hvem vi skal stille op. Snakken går meget omkring Stig. Vi diskuterer andre kandidater og hvordan opgaverne Stig har taget på sig for HOPE skal uddelegeres til andre i SAND. Vi er enige om at Stig skal opstilles til FEANTSAs bestyrelse. Vi må afklare spørgsmålet om han er den eneste kandidat for DK med de andre danske Feantsamedlemmer.

Ask skriver til FEANTSA DK's medlemmer og opfordrer til at mødes angående spørgsmål om DKs opstilling af kandidat til F. bestyrelse.

- **Deltagere i årskonferencen:**

Vi diskuterede på bestyrelsesmødet hvem der skulle deltage i konferencen. Her blev Ask, Stig, Leif J, René H, Per E og Per K nævnt. Det er arbejdsgruppen med på. I og med Per K ikke stiller op til FEANTSA's bestyrelse, kan det være at han også har ændret mening mht deltagelse.

- **Pisa konferencen**

Der er en forskningskonference/seminar i Pisa d. 16. september. Emnet er migration i EU med fokus på sydeuropa. Ask mener ikke det er relevant for gruppen at tage af sted. Han kunne selv være interesseret i at tage af sted for at få snust til nogle af de politiske løsninger og erfaringer man har fra andre lande. Senere – hvis man engang vil tage problemet alvorligt i DK – har han nogle erfaringer at trække på, og måske nogle ideer at bidrage med.

Der er mange HOPE folk, der kommer. Det kunne tale for at sende en HOPE mand af sted. Der er heller ingen tvivl om at temaet vil komme til at fylde i fremtiden. Vores opmærksomhed og solidaritet omkring dette emne øges ved at deltage. Altså også et spørgsmål om solidaritet.

Vi diskuterer hvorfor vi - i DK – ikke deltager mere i EU diskussioner der er om kvalitetsstandarder osv. Vi har en tendens til at være flove over at hjemløse i DK har det relativt godt. Det skal vi ikke være. Vi skal tværtimod insistere på at det kan lade sig gøre at lave et udmærket hjælpesystem hvor der er plads til brugernes meninger.

Vi bør styrke hjemløse i andre landes forhåbninger om at lave en brugerorganisation.

Hvis Ask tager af sted forpligtes han til at lave et skriftligt referat. Hvis der er tilstrækkelig mange HOPE folk dernede tager René med.

Vi diskuterer om udbyttet står mål med prisen.

- **Participation**

Ask og Køhn skal til Helsinki til participation arbejdsgruppen i starten af september. Vi sender dagsordenen til gruppen. Så kan gruppen kommentere på den til Køhn og Ask.

3. HOPE

Stig fortæller at der er en anderledes kultur i andre af HOPE medlemmernes lande. De sender masser af artikler rundt til hinanden. Senere bruger de denne viden til at dunke politikerne i hovedet med denne viden.

Vi snakker om EAPNs indstilling til HOPE og EHU. Der er ledende kræfter fra EAPN, der er med i EHU. Fintan Farrel fra EAPN har henvendt sig til SAND for at høre angående HOPE og dennes eventuelle tilknytning til EAPN.

Der er lavet en gruppe på facebook. Her diskuterer man alt muligt. Der er stor uenighed om det hele.

Der er tre hovedproblemer, penge, vedtægter og hjemmeside. Alle tre diskuteres ivrigt på facebook. Det er svært at blive enige om hvem der skal være medlemmer. Nogle mener det kun skal være hjemløse. Det skal helst være gadehjemløse eller 'jo mere hjemløs, jo bedre'. Men hovedproblemet går på at definere hvilke organisationer der kan være medlem. Der er diskussioner om hvorvidt man kan være medlem, hvis man har andre end hjemløse i bestyrelsen

Edo er ankermanden på at lave vedtægter. Det foreløbige skriv kan ses på facebook. Det vil være godt at kunne diskutere et udkast i Pisa.

Der er også spørgsmålet om principprogram, der skal på plads.

Sofie og Stig, og en mere har diskuteret mulige hjemmeside navne (domæner). HOPE er optaget, men HOPE – homeless er ledigt. Både med org. efter punktummet men også med nationale betegnelser. Hermed kan man lave nogle nationale hjemmesider. Ask foreslår homelesspeople.eu. Det er også ledigt og er jo navnet på netværket, siger Ask. Han kan ikke lide bindestreger i domænenavne. Stig mener Dietmar har købt navnet. Altså med 'de' i enden.

Stig samler på gode forslag til hvilket domænenavn vi skal have. Send dem til René og resten af gruppen, hvis I har forslag. Vi er lidt paranoide i forhold til at lufte de gode ideer på Facebook. Det kan blive hugget. Sekretariatet køber de to bedste og præsenterer for HOPE.

Stig laver et udkast til vedtægter. Kohn konverterer PDF vedtægter fra FEANTSA til word. Stig sender det til Kohn i PDF eller link.

Penge: Birte fortæller at hun har været til møde om at åbne op for strukturfondsmidlerne. Det er der ikke så stor mulighed for, mener hun. Hun mener at det er de sociale fonde man skal ind og søge. Hun vil foreslå at vi sender en mail ud til de repræsentanter fra departementer eller styrelser hun har været til møde med. De skal opfordres til at hjælpe med at finde nationale midler til at understøtte HOPE. Vi kan vedhæfte forslag til vedtægter og generalforsamlingsdagsorden. Og opfordrer dem til at sende hjemløse af sted til mødet - altså betale for dem. Det er det vi gør. Vi husker også at sende det til NGO i de lande, der ikke var repræsenteret på området.

Birte har talt med F. om at DK skal opfordre EU til at der bliver lavet en EU strategi på hjemløseområdet. Birte laver et skriv til Socialministeriet, hvor Servicestyrelsen foreslår at der laves en hjemløsepolitik.

FEANTSA har lovet at give HOPE medlemmers gratis adgang til årskonferencen og kost og logi til en specialpris. De har for øvrigt reserveret et lokale til hopefolkene lørdag formiddag.

De er heller ikke helt afvisende overfor at sponsere visse hjemløses rejse til F. F.eks. dem der har været med i Prepcom.

Der er nogle EU penge som kan søges. Det er den skoleklasser søger til at lave projekter. Vi kan også lave nogle læringsprogrammer for brugere – i andre EU lande – om hvordan man laver brugerorganisering. Det kan Birte og Ask måske lave noget på.

4. Evt.

Næste møde d. 1. november.